
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 329 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 21. februar 2007 
 

Spørgsmål 329: 
"Er det ikke korrekt, at ministerens budskab hele tiden har været, at der er 

afsat tilstrækkeligt med midler, og at alle pengene er brugt efter hensigten? 

Har ministeren været helt ukendt med, at der ikke var indkøbt det forvente-

de antal strålekanoner?" 

 

 
Svar: 
Da det på baggrund af evalueringen af Kræftplan I, Acceleratorrapport II og 

Kræftplan II løbende blev klart, at investeringerne på stråleområdet ikke var 

tilstrækkelige til at nå målene blev der, udover det generelle løft på sund-

hedsområdet, afsat specifikke puljer til indkøb af strålekanoner i både 2005 

og 2006. Der er da også planlagt en betydelig kapacitetsudvidelse på strå-

leområdet i løbet af de kommende år.  

 

Da de regionale stråleplaner forelå i foråret 2006 stod det klart, at der sta-

dig ville være utakt mellem behovet på stråleområdet og den danske kapa-

citet i en periode fremover. På det tidspunkt havde regeringen dog allerede 

udmøntet én strålepulje og skulle udmønte den anden netop på baggrund 

af de regionale stråleplaner. Man var på den måde allerede i gang med at 

tilføre området en betydelig saltvandsindsprøjtning.  

 

Jeg mener, at der løbende har været afsat tilstrækkeligt med midler til ind-

køb af strålekanoner, men udviklingen viste, at amternes prioritering af strå-

leområdet inden for de generelle rammer ikke stod mål med behovet. Der-

for blev der netop afsat øremærkede midler til indkøb af strålekanoner. Dis-

se lånepuljer kan kun bruges til det specificerede formål. På den måde kan 

det ikke siges meget klarere, at der ønskes øgede investeringer på stråle-

området.    
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